
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Przemys³awa B³aszczyka

wspólnie z innymi senatorami
na 48. posiedzeniu Senatu

w dniu 4 lutego 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

Szanowny Panie Premierze!
Zwracamy siê z proœb¹ o wyjaœnienie okolicznoœci nieterminowego z³o¿enia przez ministra rolnictwa

i rozwoju wsi Marka Sawickiego wniosku do Komisji Europejskiej dotycz¹cego mo¿liwoœci uzyskania
specjalnego wsparcia dla plantatorów tytoniu zgodnie z art. 68 rozporz¹dzenia Rady nr 73/2009. To za-
niechanie bêdzie mieæ bardzo tragiczny skutek, bowiem oznacza ono upadek oko³o 15 tysiêcy ma³ych
gospodarstw rodzinnych produkuj¹cych tytoñ, g³ównie w po³udniowo-wschodniej czêœci Polski, która
stanowi jeden z najbiedniejszych obszarów Unii Europejskiej. Grozi to równie¿ utrat¹ oko³o 60 tysiêcy
miejsc pracy w tym rejonie, co bêdzie oznaczaæ bardzo du¿y wzrost bezrobocia.

Prosimy o informacje, jakie dzia³ania zamierza podj¹æ pan premier jako prze³o¿ony ministra rolni-
ctwa w celu wyjaœnienia okolicznoœci tego zaniechania lub, jeœli takowe czynnoœci zosta³y ju¿ podjête,
bowiem sprawa ta by³a przedmiotem krytycznego dezyderatu Sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju
Wsi z dnia 7 stycznia 2010 r., to czy winny tego zaniechania zosta³ ju¿ ustalony i czy zosta³y wyci¹gniête
konsekwencje? W szczególnoœci prosimy tak¿e o odpowiedzi na poni¿sze pytania.

1) Kto ponosi odpowiedzialnoœæ za tê sytuacjê?
2) Dlaczego pismo ministra rolnictwa i rozwoju wsi w sprawie wykorzystania wsparcia specjalnego

wed³ug art. 68 rozporz¹dzenia Rady nr 73/2009 z dnia 28 lipca 2009 r. skierowane do Komisji Europej-
skiej nie zawiera³o wniosku o zastosowanie mechanizmu wsparcia sektora tytoniowego w ramach tego
systemu?

3) Dlaczego korekta wy¿ej wymienionego dokumentu zosta³a przes³ana dopiero 26 sierpnia 2009 r.,
ju¿ po ostatecznym terminie, który up³yn¹³ 1 sierpnia 2009 r., na podjêcie decyzji dotycz¹cej uzupe³nie-
nia programu wsparcia na rok 2010?

4) Kto w resorcie rolnictwa nadzorowa³ przygotowanie wniosku i dlaczego wniosek zosta³ przygoto-
wany nierzetelnie oraz zawiera³ braki w uzasadnieniu, które zadecydowa³y o jego odrzuceniu? Dlaczego
uzupe³nienia przes³ano z niedotrzymaniem terminu, co spowodowa³o, ¿e uwzglêdnienie naszych postu-
latów sta³o siê niemo¿liwe? Czy dotychczas zosta³y wyci¹gniête jakieœ konsekwencje w tej sprawie?

5) Jakie dzia³ania zamierza podj¹æ ministerstwo rolnictwa w celu uzyskania ponownej akceptacji dla
przedmiotowego programu?

Dziêkujemy za szczegó³owe wyjaœnienie kwestii podniesionych w naszym oœwiadczeniu.

Z powa¿aniem
Przemys³aw B³aszczyk
Grzegorz Wojciechowski
Zdzis³aw Pupa




